
PROTOKÓŁ XXXIX/2014 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

w dniu 31.03.2014 r. 

 

    W posiedzeniu udział wzięło 11 członków Rady Gminy, 31 Sołtysów i zaproszeni goście: Pan 

Andrzej Adamczewski - Kierownik Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa, Pani Anna Tołodziecka - Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Stanominie (listy  

obecności stanowią załączniki do niniejszego protokołu). W posiedzeniu udział wzięli także: Pan 

Maciej Niechciał - Wójt Gminy Białogard, Pani Małgorzata Klajno - Sekretarz Gminy Białogard, 

Pani Bogumiła Dorywalska - Skarbnik Gminy Białogard, Pani Barbara Kacprowska - Dyrektor 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Stanominie, Pani Grażyna Mazur - Dyrektor Gimnazjum w 

Pomianowie, Pan Tadeusz Krzyżaniak - Komendant Gminny OSP, i Pan Andrzej Galuba - 

Komendant Straży Gminnej Gminy Białogard. 

    Posiedzeniu przewodniczył Pan Jan Budzyński - Przewodniczący Rady Gminy, protokołowała 

Pani Joanna Czupreta – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy i oświaty. 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek Sesji w poniższym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

- stwierdzenie kworum, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Przedstawienie kalendarza imprez sportowych i turystycznych oraz Programu działania  

     Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe w Białogardzie na 2014 rok z uwzględnieniem   

     podziału środków na poszczególne  koła LZS. 

5. Sprawozdanie z działalności Straży Gminnej Gminy Białogard za 2013 r. 

6. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

-  zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 

-  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2014 - 2027, 

-  funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015, 

-  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

   zwierząt na trenie Gminy Białogard na rok 2014, 

-  zmiany uchwały Nr XXVIII/174/2013 Rady Gminy Białogard z dnia 21 lutego 2013 r. w sprawie  

   Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Białogard, 

-  zmiany uchwały Nr XXVIII/175/2013 Rady Gminy Białogard z dnia 21 lutego 2013 r. w sprawie   

   szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów  

   komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za  

   uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,  

-  wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego w postaci służebności  

   przesyłu, obciążającego nieruchomości stanowiące własność Gminy Białogard, 

-  sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 

-  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

-  nieodpłatnego nabycia nieruchomości, 

-  przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok   

   2014, 

-  uchwalenia na 2014 rok planu wydatków związanych z realizacją zadań określonych w Gminnym 

   Programie Przeciwdziałania Narkomanii, 

-  udzielenia Powiatowi Białogardzkiemu pomocy finansowej na realizację zadania pod nazwą  

   „Budowa chodnika wraz z remontem istniejących urządzeń kanalizacji deszczowej  

    w miejscowości Stanomino, Gmina Białogard”. 



7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

9. Zamknięcie XXXIX Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

   Do pełnego wyczerpania tego punktu obrad pozostało przyjęcie Protokołu z XXXVIII Sesji Rady 

Gminy Białogard. Do treści ww. protokołu nie wniesiono zastrzeżeń. Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

   Pan Wójt poinformował, że Ochotnicza Straż Pożarna w Stanominie obchodzi 50 rocznicę 

utworzenia, a następnie wraz z Panem Przewodniczącym Rady Gminy przekazał życzenia Pani 

Annie Tołodzieckiej - Prezes OSP Stanomino i Panu Tadeuszowi Krzyżaniakowi - Naczelnikowi 

OSP Stanomino.  

 

Ad. 2. Informację z międzysesyjnej działalności przedstawił Pan Maciej Niechciał Wójt Gminy 

Białogard. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 3. Pan Przewodniczący poinformował, iż na dzisiejszą Sesję nie wpłynęła żadna interpelacja.  

 

Ad. 4. Kalendarz imprez sportowych i turystycznych oraz program działania Gminnego Zrzeszenia 

Ludowe Zespoły Sportowe w Białogardzie na 2014 rok z uwzględnieniem podziału środków na  

poszczególne koła LZS przedstawił Pan Jan Kaleja - Przewodniczący Gminnego Zrzeszenia LZS  

w Białogardzie. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

   Pan Andrzej Adamczewski poprosił Sołtysów i Radnych o przekazanie rolnikom informacji  

o naborze wniosków dot. przyznania płatności bezpośrednich za 2014 r. i poinformował, że termin 

naboru upływa 15 maja.  

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Straży Gminnej Gminy Białogard za 2013 r. przedstawił Pan 

Andrzej Galuba - Komendant Straży Gminnej Gminy Białogard. Sprawozdanie stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

   Pan Przewodniczący poprosił o częstsze pojawianie się patroli Straży Gminnej na terenie Gminy 

Białogard. 

 

Ad. 6 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

 

1) Pierwszą z omawianych uchwał była uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok. 

Uchwałę omówiła Pani Bogumiła Dorywalska - Skarbnik Gminy.  

Głosowanie: 

uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

2) Uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2014 - 

2027,przedstawiła Pani Skarbnik. 

Głosowanie: 

uchwała została podjęta jednogłośnie 

 

3) Uchwała w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015, była przedmiotem obrad 

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy.  

   Pani Skarbnik spytała Sołtysów jaka jest Ich decyzja dotycząca podjęcia uchwały w sprawie 

funduszu sołeckiego?  

   Pan Damian Janusiak - Sołtys Sołectwa Kościernica poprosił o pilnowanie wydatków. Pan Sołtys 

stwierdził, że nie powinno się funduszu „przejadać”, oraz że fundusz powinien być źródłem 

finansowania inwestycji.  



   Pan Waldemar Jakowicz - Sołtys Sołectwa Rychówko powiedział, że fundusz pozwala 

mieszkańcom decydować o wydatkach w ich miejscowościach.  

   Pani Skarbnik powiedziała, że w przypadku podjęcia uchwały w sprawie wyodrębnienia funduszu 

sołeckiego na 2015 rok nie ma gwarancji, że fundusz będzie mógł być wykorzystany w 100%. 

Dochody budżetu Gminy zmniejszyły się o 2 mln zł i nie są realizowane w tak jak powinny być, 

czyli w zaplanowanej wysokości.  

   Pan Sławomir Jawelski - Sołtys Sołectwa Gruszewo stwierdził, że trzeba było przewidzieć, że nie 

będzie tych pieniędzy.  

   Pani Dorywalska odpowiedziała, że nie można przewidzieć stopnia realizacji dochodów z tytułu  

podatków, czynszów i opłat, jest on bowiem uzależniony, przede wszystkim od sytuacji finansowej 

Mieszkańców Gminy.  

   Pan Bogdan Michaliszyn - Sołtys Sołectwa Moczyłki stwierdził, że fundusz sołecki daje  

możliwość realizacji inwestycji na wsiach i spytał „Gdzie jeszcze zostały obcięte środki?”. 

Powiedział, także że Sołtysi organizują zebrania, rozmawiają z ludźmi, a później „obcina się 

fundusze” i nikt nie jest w stanie zrealizować ustalonych zadań. 

    Pan Edward Lejbt - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia powiedział, że 

fundusz sołecki jest potrzebny, po dokonanych przez Komisję Oświaty oględzinach świetlic, można 

stwierdzić, że fundusz jest dobrze wykorzystywany, nastąpiły zmiany w świetlicach tam, gdzie na 

ten cel przeznaczono środki. 

    Pan Wójt powiedział, fundusz sołecki jest potrzebny, ale brak pełnej realizacji dochodów Gminy 

uniemożliwia100% realizację wydatków z funduszu sołeckiego, wydatki funduszu są zależne od 

dochodów. Pan Niechciał przypomniał, że trzeba pamiętać, ze posiadane środki można pomnażać, 

pisząc projekty, tak jak to zrobiły niektóre sołectwa. Pan Wójt powiedział także, że należy 

zrozumieć, że Gmina ma dużo wydatków, które muszą być sfinansowane, nie można bowiem 

zrezygnować z dowożenia dzieci do szkół, finansowania dożywiania, dopłat do wody, itp. 

   Pani Skarbnik poinformowała, że w tym roku sołectwa będą wykorzystywały środki funduszu  

w takim samym stopniu, tak aby nie okazało się, że niektóre z sołectw wykorzystają 100%, a inne 

10%.   

   Pan Dariusz Smagowski - Sołtys Sołectwa Łęczno zaproponował, aby w pierwszej kolejności 

miały możliwość korzystania z funduszu, te sołectwa, które w ubiegłym roku nie wykorzystały 

funduszu w całości.  

Głosowanie: 

uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

4) Uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Białogard na rok 2014. przedstawiał Pani Małgorzata 

Jakubicz - Podinspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska.  

Salę konferencyjną opuścili w tym czasie Radni - Panowie Jacek Smoliński i Mirosław Brzeski.  

Głosowanie: 

uchwała została podjęta jednogłośnie (2 Radnych nieobecnych czasie głosowania). 

 

5) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/174/2013 Rady Gminy Białogard z dnia 21 

lutego 2013 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Białogard, 

została przedstawiona przez Panią Bernadetę Kępkę - Inspektora ds. gospodarowania odpadami 

komunalnymi. W tym czasie na salę wrócił Pan Jacek Smoliński.  

   Pan Smoliński spytał, od kiedy wejdą w życie zmiany. Pani Kępka odpowiedziała, że od 1 lipca, 

po rozstrzygnięciu nowego przetargu.  

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (1 Radny nieobecny w czasie głosowania). 

 



6) Uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/175/2013 Rady Gminy Białogard z dnia 21 

lutego 2013 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

omówiła Pani Bernadeta Kępka.  

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (1 Radny nieobecny w czasie głosowania). 

 

7) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego w 

postaci służebności przesyłu, obciążającego nieruchomości stanowiące własność Gminy Białogard,  

była przedmiotem obrad wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy. Uzasadnienie do projektu 

uchwały przeczytał Pan Przewodniczący.  

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie (1 Radny nieobecny w czasie głosowania). 

 

8) Uchwałę w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej, przedstawiła Pani 

Iwona Grek - Wilczyńska Inspektor ds. planowania przestrzennego i gospodarki nieruchomościami.   

W tym czasie na salę wrócił Pan Mirosław Brzeski.  

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie. 

 

9) Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości omówiła Pani Iwona Grek - 

Wilczyńska. Pan Przewodniczący przeczytał uzasadnienie do projektu uchwały i opinię Radcy 

Prawnego w sprawie zwrotu działki przez nabywcę - osobę fizyczną dla Gminy Białogard.  

   Pan Dariusz Smagowski - Sołtys Sołectwa Łęczno spytał czy Gmina korzysta z usług radcy 

prawnego, a jeżeli takto jakie powinno być ostateczne stanowisko w tej sprawie . 

   Pani Małgorzata Klajno - Sekretarz Gminy zaproponowała, że skontaktuje się telefonicznie  

z uczestniczącym obecnie w rozprawie sądowej Mecenasem i zapyta o ostateczne stanowisko w 

ww. sprawie. Po przeprowadzeniu rozmowy Pani Sekretarz powiedziała, że Pan Radca 

przypomniał, iż w czasie, w którym nabywca ww. działki winien był złożyć oświadczenie  

o odstąpieniu od umowy, czyli w ciągu 1 roku od dnia zawarcia umowy, prowadzone były działania 

dotyczące zamiany reklamowanej działki na inną i prawdopodobnie z tego względu nie zostało 

złożone oświadczenie o odstąpieniu. Ponadto nie ma gwarancji, że w przypadku skierowania 

sprawy do sądu Gmina wygra sprawę. 

Głosowanie: 

„za” – 8 głosów, 

„wstrzymujący się” - 3 głosy. 

 

10) Uchwałę w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości przedstawiła Pani Iwona Grek – 

Wilczyńska.  

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie. 

 

11) Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych na rok 2014 - uzasadnienie do projektu uchwały przeczytał Pan Jan Budzyński.  

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie 

 



12) Uchwała w sprawie uchwalenia na 2014 rok planu wydatków związanych z realizacją zadań 

określonych w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii- uzasadnienie do projektu 

uchwały przeczytał Pan Przewodniczący Rady Gminy.  

Głosowanie: 

„za” – jednogłośnie 

 

13) Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji wraz z Powiatem Białogardzkim 

zadania pod nazwą „Budowa chodnika wraz z remontem istniejących urządzeń kanalizacji 

deszczowej w miejscowości Stanomino, Gmina Białogard” była przedmiotem obrad wspólnego 

posiedzenia Komisji Rady Gminy. 

   Pan Smoliński spytał jaki jest udział funduszu sołeckiego Sołectwa Stanomino w przeznaczanej 

na ww. cel kwocie 25.000 ?  

   Pani Małgorzata Kacprowska - Sołtys Sołectwa Stanomino odpowiedziała, że kwota ta wynosi 

3.000 zł.  

   Pan Zbigniew Samiec powiedział, że podejmując tę uchwałę krzywdzimy inne miejscowości, np. 

Pomianowo, gdzie chodnik wybudowany przez Starostwo Powiatowe w Białogardzie nie jest 

wykonany tak jak powinien.  

   Pani Alicja Hołtyn stwierdziła, że położenie chodnika, w Stanominie, w omawianym miejscu - 

szczególnie niebezpiecznym miejscu jest niezbędne. Pani Hołtyn spytała także, co stało się z 

gruzem z remontowanej świetlicy w Stanominie? Dlaczego środki ze sprzedaży nie zostały 

przekazane na Stanomino?  

   Pan Tadeusz Szarłowski - Podinspektor ds. komunalnych odpowiedział, że gruz z rozebranego 

budynku został wykorzystany na remonty dróg w miejscowościach: Łęczno, Redlino, Pustkowo 

i Nosówko. 

   Pan Kazimierz Chodynko stwierdził, że bezpieczeństwo jest ważne w każdej miejscowości, nie 

można faworyzować tylko największych wsi, należy mieć na uwadze bezpieczeństwo wszystkich 

Mieszkańców Gminy.  

   Pan Bogdan Michaliszyn stwierdził, że Sołectwo Stanomino powinno w całości sfinansować 

budowę chodnika z funduszu sołeckiego. 

   Pan Przewodniczący spytał jaką konkretnie kwotę przekazuje sołectwo z funduszu a jaką dokłada 

Gmina?  

   Pan Wójt odpowiedział, że z funduszu sołeckiego przekazane jest 3 000 zł, 22.000 zł z budżetu 

Gminy.  

   Pani M. Kacprowska - Sołtys Sołectwa Stanomino powiedziała, że podejmujący decyzję o 

podziale środków funduszu sołeckiego Mieszkańcy Sołectwa nie byli pewni czy budowa chodnika 

dojdzie do skutku i dlatego kwota wynosi 3.000 zł. Salę obrad opuścił Pan Jacek Smoliński. 

Głosowanie: 

„za” – 7 głosów, 

"przeciw" - 1 głos, 

"wstrzymujący się" - 2 głosy 

1 Radny nieobecny w czasie głosowania. 

 

 

Ad. 7. Pan Przewodniczący poinformował, iż na Sesję nie wpłynęły odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania Radnych. 

  

Ad. 8. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  

   Pan Przewodniczący przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych, a następnie 

przypomniał o wniosku w sprawie dofinansowania wyjazdu uczniów ze Szkoły w Boninie. 

ustalono, że na powyższy cel Rada Gminy przekaże 500 zł. 



   Pan Damian Janusiak - Sołtys Sołectwa Kościernica zgłosił wniosek o uprzątnięcie śmieci, 

leżących wzdłuż drogi pomiędzy Pękaninem i Kościernicą. 

   Pani Emilia Franczak - Sołtys Sołectwa Białogórzyno wniosła o sprzątniecie gałęzi 

pozostawionych w rowach przydrożnych w Białogórzynie po wycięciu drzew. 

 

Ad. 9. Wobec wyczerpania wszystkich punktów XXXIX Sesja Rady Gminy Białogard została 

zakończona. 

   Na tym protokół zakończono. 

 


